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AKTUALITY A ZAJÍMAVOSTI

V dubnu tohoto roku se několik českých 
nevládních organizací dohodlo na vytvo-
ření Platformy pro biodiverzitu. Podnětem 
pro tento krok bylo zejména loňské zve-
řejnění návrhu nařízení o obnově přírody 
Evropskou komisí, který členským státům 
EU pomůže i k naplnění cílů globálního 
rámce pro biologickou rozmanitost. Výše 
zmíněné organizace vidí jako zásadní, aby 
Česká republika aktivně podpořila přije-
tí tohoto zákona v neokleštěné podobě, 
a aby do přípravy Národního plánu pro 
obnovu přírody i jeho implementace bylo 
aktivně zapojeno co největší spektrum 

subjektů občanské společnosti, akademic-
kých institucí i soukromých firem. Cílem 
nově vytvořené platformy je proto: 
1. komunikovat jedním – silnějším – hlasem 
se státní správou ve věcech týkajících se 
podpory biodiverzity
2. vnést do připravovaných vládních návr-
hů a přístupů hlas nestátních aktérů
3. vzájemné se informovat o probíhajících 
aktivitách a záměrech v oblasti podpory 
biodiverzity.
Organizace sdružené v platformě zahájily 
provoz webových stránek zaměřených na 
obnovu přírody. Na těchto stránkách na-

jdete příslušné kontakty, pokud budete 
mít zájem se do platformy zapojit, a mno-
ho dalších informací souvisejících s ob-
novou přírody i s platformou samotnou.

Lenka Frycová

ZALOŽENÍ PLATFORMY PRO BIODIVERZITU

Vážené čtenářky a čtenáři,
Žijeme ve zvláštní době. Jen s obtížemi se vyhýbáme apokalyptickým myšlenkám, ať už se týkají umělé inteligence, environmentálních 
změn nebo války a jaderných zbraní. Zároveň ale dnes vznikají nebývale ambiciózní iniciativy, jejichž cílem je (konečně) zabránit ničení 
planety. Mezi ně patří Globální rámec pro biologickou rozmanitost, schválený v prosinci v Montrealu, a evropské Nařízení na obnovu 
přírody. Oba dokumenty směřují k větší a aktivnější ochraně životního prostředí, oba mají některé podobné rysy a odbornou veřejnos-
tí jsou považovány za zásadní pokrok. Oba zároveň z pochopitelných důvodů vzbuzují obavy, aby to nedopadlo ve stylu nechvalně 
proslulého výroku „snažili jsme se to udělat co nejlepší, ale dopadlo to jako vždycky“. Toho jsou si ale dnes odborníci vědomi a z obou 
dokumentů i z diskuse kolem nich je zřejmé, že se všichni snaží, aby se právě tohle nestalo. Je zřejmé, že jde o zásadní kroky správným 
směrem, ale klíčová bude konkrétní realizace.


